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Sak 9/10      UR-protokoll april 2010  
 
Arkivsak: 201000048 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 18.05.10 9/10  
 
UR-PROTOKOLL APRIL 2010  
 

Protokoll 3/10 
 

 
Møte: Ungdomsrådet  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: tirsdag 20. april 2010 kl. 16.30     
Sekretariat: 23 47 53 38  
 

 
Møteleder: Ea Augusta Lykke Syse  
   
Tilstede: Andreas Øverlie Svela 

Jakob Schram 
Silje Rubin 
Magnus Torfoss Skåre 
Emilie Pascale Bloin  
Øyvind Wennesland politisk representant 

 

   
Forfall: Elise Aida Cappelen Schultz 

Jon Bendik Eeg-Henriksen 
 

   
Som vara møtte:   
   
I tillegg møtte:   
   
Møtesekretær: Karin Swanstrøm  
 
Åpen halvtime 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Eventuelt 
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Sak 5 /10    UR-protokoll mars 2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Vedtak: 
Godkjent 
 

 Sak 6 /10    Tildeling av frivillighetsmidler 2010  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalgets fordeler midler til frivillig aktivitet for 2010 slik. 
 
Søker Tiltak Sum Vurdering/ 

begrunnelse 
Forslag 
til 
vedtak 

BU-
vedtak 

1)  
 Winners , Curling lag. 
V/ Sigve Brocklin 
Ringseth 

Starte nytt Curling-lag 
dedikert til barn og 
unge fra 12-16 år. 

15 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

2 ) 
Hanshaugen 
Frivilligsentral 
V/ Jorid Tharaldsen 

Skattekammeret , en 
gratis utlånssentral for 
barn og unge i Bydel St. 
Hanshaugen. 

20 850 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

15 000  

3) 
Progkjelleren v / 
Øystein Hasnes 

Avspillingsutstyr av 
musikk til ProgKjeller. 
Det være seg pickuper 
til platespillere der man 
arrangerer , samt pc og 
lydkort for avspilling.  

9 048 Ikke 
Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Aktiviteten foregår 
utenfor bydelen. 
Prioriteres ikke. 

  

4) 
17. mai komiteen på Ila 
skole v/ Ingrid Berg 
Henstad 

17. mai feiring på St. 
Hanshaugen. 

29 100 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

5) 
Oslo Bygdekvinnelag 
V/ Jorunn Langli 

Potetkonkurranse i 
Geitmyra skolehage for 
alle grunnskoler i Oslo. 
 

15 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

6) 
Oslo Redd Barna Bislett 
aktivitetsgruppe 
V/ Mari Stokke Bragen 

En aktivitetsgruppe som 
jobber for inkludering 
av flyktningbarn i 
lokalsamfunnet. 

20 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

7) 
Hammersborg 
fritidsklubb 
V/ Runa Øvland 

Kreativt filmverksted i 
to av skolens 
sommerferieruker. 

25 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

20 000  

8) 
Merkur filmproduksjon 
V/ Petter Vennerøed 

Etablere et Filmtårn på 
St. Hanshaugen. Et sted 
hvor barn og unge kan 

32 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

20 000  
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delta på filmverksted, 
filmvisninger, 
filmklubber, lage egne 
filmer, manus m.m. 

9) 
Møllergata skoles 
musikkorps 
V/ Sunniva M. Huva 

Videreføre korpsets 
målsettinger. 

20 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

10) 
Ila skoles musikkorps 
V/ Erling Skurdal 

Rekrutteringsarbeid. 22 500 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

11) 
Raices Chilenas kultur 
og dansegruppe 
V/ Claudia Tenorio 

Ønsker å presentere et 
arrangement for å vise 
latin Amerikas kultur 
og røtter I forbindelse 
med 200 års 
uavhengighet. 

65 000 
 
 
 
 

Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

12) 
Sportsklubben Vidar 
V/ Maria Lindstrøm 

Friidrettsskole på Bislet 
Stadion for  barn 7-12 
år.  

? 
 
 

Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

13) 
Bolteløkka skoles 
musikkorps 
V/ Henrik Siverts 

Søker støtte til utstyr. 30 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

14) 
Bislet Basket 

Søker om midler til 
prosjekt ” Ball og t-
skjorte til alle” der en 
vil gi alle medlemmer i 
klubben hver sin 
basketball og t-skjorte, 
smart prosjekt 
”klasseball” der 
klubben ønsker å gi 
samtlige skoleklasser i 
bydelen hver sin 
basketball. 

98 500 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

15) 
Skøiteklubb 
V/ Per Erik Martinussen 

Oslo Skøiteklubs 
skøiteskoler og Oslo 
Skøiteklubs juleshow. 

20 000 Ikke 
Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Aktiviteten foregår 
utenfor bydelen. 
Prioriteres ikke. 

  

16) 
Valleløkken-Bolteløkka 
Vel 
V/ Andreas Halsebakke 

Miljøvandring, grillfest 
og rundans hos 
”Kunstnerne på la 
Sosta”. 

10 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

5 000  

17) 
ADHD Norge Oslo 
V/ Solveig Lund-Vang 

ADHD cafe på 
Herresbadet i 
Akersgaten en gang i  
mnd. 

15 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

18) 
Oslo Døveforening 

Søker midler til 
aktivitet i et 

10 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 

5 000  
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V/ Vidar R. Sæle tegnspråklig miljø.  Prioriteres. 
19) 
Den norske 
studentersangforeningen 
v/Geir Granneman 

Sommerkonsert med 
den norske 
Studentersangforening. 

200 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

20 000  

20) 
Cathinka Guldberg-
senteret 
V/ Tonje Reiss 

Søker midler til å 
rekruttere terapihunder 
til senteret.  

30 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

21) 
Oslo Chorale Selskap 
V/ Kari Austnes 

Juleoratorie i 
trefoldighetskirken.  

15 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

5 000  

22) 
Oslo Nord-Vest 
Revmatiker Forening 
V/ Britt Fjelddahl 

Informasjon på 
temamøter, leie av 
lokale, bassengtrening, 
og busstur 

15 000 Ikke 
Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Opplyser ikke om 
de har medlemmer 
fra bydelen. 
Prioriteres ikke. 

  

23) 
Bolteløkka jentekor 
V/ Linn Andrea 
Fugleseth 

”Mine Visur” , 
seminar/innspilling og 
konsert. 

20 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

24) 
Bolteløkka skoles 
strykeorkester 
V/ Torstein Veghaim 

Opprustning av 
instrumentpark. 

20 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

25) 
St Hanshaugen 
Eldresenter 
V/ Inger Grødum 

Tur til de frivillige på 
senteret. 

45 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

26) 
KNAST 
V/ Åsne Dorthea 
Grøgaard 

Forening for 
musikkinteresserte 
ungdom. 

15 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

15 000  

27) 
Marienlyst og Ullevåll 
skoleorkester 

Motivasjonsseminar. 
 

20 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

28) 
Foreningen kongene på 
Haugen /kongene på 
Haugen festivalen 2010 

Festival på St. 
Hanshaugen. 

100000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

40 000  

29) 
Kristent Interkulturelt 
Arbeid v/ Rune 
Fiskerstrand 

1. Trimprosjekt for 
kvinner knyttet til 
KIA, norskkurs i 
Ebbelsgt 1 

2. Prosjekt 
”middag på tvers”. 

75 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

30) 
Gamle Aker menighet 
V/ Jan Hyldeen 

Sorgen det ikke sendes 
blomster til, et 
samtaletiltak som retter 
seg til voksne som har 

16 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  
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gjennomgått 
samlivsbrudd/skilsmisse 
og sliter med å komme 
seg videre i livet. 

31) 
Ullern Kammerkor 
V/ Hans Christian 
Bjørkto 

Kulturstøtte-konsert og 
turne, dekning av 
solisthonorar og 
reiseutgifter. Publikum i 
bydelen/Oslo og 
Dresden og Leipzig. 

15 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

5 000  

32) 
Oslo og Omland 
friluftsråd 
V/ Tostein Schau 

Støtte til å gjennomføre 
ferieklubb for barn i 
Aktivitetsskolen. 

15 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

33) 
Lindern Helselag 
V/ Harald Aas 

Tirsdagsgymmen for 
barn I alderen 3-5 år. 

4 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

3 000  

34) 
Filadelfia 
V/ Marie Strandskogen 
Djupedal 

Filos fritidsklubb, 
tenåringsklubben Sub 
Club, norskkurs og 
kvinnecafe. 

150 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

10 000  

35) Louisenberg 
menighet 
v/ Inger Welhaven 
Næss 

Lørdagsmatineer i 
Lovisenberg 
menighetshus. 

6 000 Stønandsberetiget 
jfr retningslinjene. 
Prioriteres. 

5 000  

Sum  1 242 998  35 8000  
 
Behandling:   
Ungdomsrådet synes det er bra at tiltak for barn og unge blir prioritert. Ungdomsrådet ønsker en 
omprioritere av noen av forslagene til vedtak.  
 
Votering:  
Enstemmig. 
 
Vedtak:  
Ungdomsrådet har følgende forslag til  endring: 
Søker 2:    St. Hanshaugen frivillighetssentral:  kr. 21.000 
Søker 5:    Oslo Bygdekvinnelag:                       kr.  5.000 
Søker 7:    Hammersborg fritidsklubb:               kr. 25.000 
Søker 8:    Merkur filmproduksjon:                    kr. 24.000 
Søker 34:  Filadelfia                                          kr. 0   
 
 

 Sak 7 /10    Adopsjonssøknader Bydel St. Hanshauge n 
 
 Unntatt off. 
 § 13 jfr. fvl. § 13 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
Votering:  
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Enstemmig 
 
Vedtak:  
Tatt til orientering 
 
 

 Sak 8 /10    Plan for idrett og friluftsliv i Oslo  2009-2012 - sektorplan 
idrett. revidering av listen over prioriterte forsl ag til 
idrettsanlegg utenfor økonomirammen. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget har behandlet sak om plan for idrett og friluftsliv i Oslo 2009-2012 – sektorplan 
idrett. Bydelsutvalget har blitt forelagt Idrettens samarbeidsutvalgs prioritering, og støtter denne. I 
tillegg har bydelsutvalget tatt inn opparbeidelse av Collettløkka etter at den midlertidige 
barnehagen på området opphører. Bydelsutvalgets prioritering til forslag til idrettsanlegg utenfor 
økonomirammen ser da slik ut: 
 

Beliggenhet/klubb Anleggstype Prioritet Kommentar 
I bydelen Flerbrukshall 1 Sto ikke på lista. Dette har vært 

påpekt i mange år fra ISU og bydel. 
Bydelen har ingen fullverdig 
flerbrukshall. 

Lille Bislett Nærmiljøanlegg 2 Idrettsetaten har fått midler til 
ferdigstilling, men vi er kjent med 
at det er behov for økte ressurser 
for å bli ferdig. 

Marienlystfeltet Friplassen 3 Søkt av Idrettsetaten, støttet av 
bydelsutvalgets AU 

St. Hanshaugen 
(parken) 

Vinteraktiviteter: 
isbane på vannspeilet, 
skilek, akebakke, 
skiløype 

4 Sto ikke på lista, men har BU-
vedtak på dette. 

St. Hanshaugen 
(parken) 

Orienteringskart (som del 
av prioritet 
4) 

Søkt av bydelen 

Falck Ytters plass Stor bane ønskes delt 
med nettskille + 2 nye 
mål 

5 Nytt forslag. Flere vil kunne spille 
samtidig hvis banen deles med nett. 

Falck Ytters plass Oppgradere 
kunstgresset 

6 Nytt forslag. Banen er svært slitt. 

Møllergata skole, 
Kristparken 

Ballbinge/r STRYKES Søkt av skolen. Anbefales strøket, 
ligger alt for nær bebyggelse til å 
kunne godkjennes når det gjelder 
støy. Har andre planer for 
Kristparken. 

Møllergata skole Ballbinge, annen 
beliggenhet enn over 

7 Søkt av skolen 

Møllergata skole Bordtennisbord 8 Søkt av skolen 
Marienlyst 
ungdomsklubb og 

Hinderløype i 
sandbasseng 

9 Søkt av bydel 
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aktivitetspark 
Oslo Vikings trenings- 
og kamparena 

Arena for amerikansk 
fotball i bydelen og i 
byen generelt 

10  

Marienlyst skole Ballbane 11 Søkt av UBY. Skal ferdigstilles til 
skolestart høsten 2010 

Marienlyst skole Ballvegg 12 Søkt av UBY. Skal ferdigstilles til 
skolestart høsten 2010 

Marienlyst skole Klatrevegg 13 Søkt av UBY. Skal ferdigstilles til 
skolestart høsten 2010 

Kristparken Bod/skur med utlån av 
utstyr 

STRYKES Strykes da bydelen ikke har 
ressurser til oppfølging, 
vedlikehold. Har andre planer for 
parken. 

3 parker Tilrettelegging for 
funksjonshemmede 

14 Søkt av bydelen. 

Collettløkka Opparbeidelse etter at 
midlertidig barnehage 
på området opphører. 

15 Vedtatt av BU 29.04.08.  

 
Behandling:  
Ungdomsrådet synes det er svært viktig at  Lille Bislett blir satt opp som første prioriterte. Dette er 
en sak som ungdomsrådet har arbeidet lenge og iherdig for. Lille Bislett bør ferdigstilles med 
aktivitetsmuligheter for barn og unge i bydelen innen høsten 2010. Falch Ytters plass er en aktivt 
bruk aktivitetsplass for barn og unge som går på Ila skole. Det er derfor av stor betydning at den 
blir oppgradet med nytt kunstgress samt at banen blir delt med et nettskille. 
 
Votering:   
Enstemmig 
 
Vedtak:  
Ungdomsrådet har følgende forslag til omprioriteringer: 
Lille Bislett  Nærmiljøanlegg      prioritet 1 
Flerbrukshall i bydelen                prioritet 2 
Falch Ytters  plass kunstgress      prioritet 3 
Falch Ytters plass nettskille         prioritet 4 
St. Hanshaugen (parken)             prioritet 5 
Marienlystfeltet friplassen           prioritet 6      
 
 
 
Ungdomsrådets egne saker 

• Øyvind Wennesland, ny politisk representant i ungdomsrådet ble ønsket velkommen og 
fikk en rask innføring i ungdomsrådets arbeid. 

• 13.april fikk ungdomsrådet besøk av barne- og ungdomsrådet fra Mandal kommune. De 
var 18 stykker. Det ble gjensidig utveksling av ungdomsrådenes arbeid og erfaringer samt 
pizza og brus. Ungdområdet har fått hyggelig tilbakemelding fra Mandal som takket  for 
seg og ønsker en gjenvisitt.  

• Informasjon fra Sentralt ungdomsråd (SUR). SUR skal arrangere et stort møte/seminar for 
alle ungdomsrådene i Oslo til høsten 

• Ungdomslekene (UL) skal arrangeres til høsten. Første forberedende møte er 11.mai kl. 
14:00. Emilie, Magnus og Silje representerer ungdomsrådet  på møtet. Ea er vara. 
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• Eventuelt: 
Følgende saker taes på møtet 18.mai: 
1.    Innkjøp av Ungdomsrådsgensere diskuteres. 
2.    Tur-gruppe velges for å jobbe mot en tur til Mandal i høst. 
3.    Ungdomsrådet må forberede nytt valg til høsten og opprette en arbeidsgruppe som      
kan se på forbedring av gjennomføringen av valg til ungdomsråd.  
 
 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
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Sak 10/10    Skattekammeret, et samarbeid mellom 
Frivillighetssentralen og Ungdomsrådet  

 
Arkivsak: 201000849 
Arkivkode: 00 
Saksbehandler: Børge Njå 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 18.05.10 10/10  
Oppvekst-, miljø- og byutviklingskomiteen 19.05.10 35/10  
Bydelsutvalget 25.05.10 87/10  
 
SKATTEKAMMERET, ET SAMARBEID MELLOM FRIVILLIGHETSSE NTRALEN OG 
UNGDOMSRÅDET  
 
Sammendrag: 
Skattkammeret er et samarbeid mellom Frivillighetssentralen og Ungdomsrådet i Bydel St. 
Hanshaugen. Skattkammeret skal være et sted der alle barn og unge opp til 18 år, som bor i eller er 
tilknyttet Bydel St. Hanshaugen, kan låne sportsutstyr gratis. 
 
Tidligere vedtak i saken: 
Ingen 
 
Bakgrunn for saken: 
Samarbeid mellom instanser i bydelen. 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
Skattkammeret er et samarbeid mellom Frivilligsentralen og Ungdomsrådet. Skattkammeret skal 
være et sted man kan låne sportsutstyr. Tilbudet skal være for alle barn og unge opp til 18 år som 
bor i, eller er tilknyttet Bydel St. Hanshaugen.  
 
Ideen kom etter at et ektepar donerte kroner 80.000,- fra bryllupsgaver til Frivillighetssentralen på 
St. Hanshaugen. Dette med beskjed om at det skulle brukes på barn og ungdom. I samarbeid med 
Ungdomsrådet og blant annet Kristina Rickfeldt fra Oppvekstseksjonen i bydelen, kom en frem til 
behovet for å etablere en utlånssentral. 
 
Det er registrert at mange barn og unge blir ekskludert fra sports- og fritidsaktiviteter fordi utstyret 
som trengs er dyrt. Skattkammeret skal gi flere mulighet til å få tak i sportsutstyr, delta i 
aktiviteter og lære seg nye sportsgrener. 
 
Plasseringen av tilbudet ble lagt til Bislett Stadion, da dette allerede er et naturlig sted å forbinde 
med idrett, samt at det ligger geografisk ”midt i bydelen”. Det var også en tanke at man ikke 
skulle ha lokaler på en av bydelens skoler, da dette kunne føre til at kun elevene ved den aktuelle 
skolen benyttet seg av tilbudet. 
 
Alle som låner utstyr hos Skattkammeret får tilbud om å melde seg inn i klubben Skattkammeret. 
Som medlem betaler man et engangsdepositum for å få låne utstyr, Hvis man ikke er medlem i 
klubben må man betale et symbolsk depositum hver gang man låner utstyr. Alle som låner utstyr 
må registrere seg med navn, adresse og telefonnummer. Man kan låne utstyret i en uke. 
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Medlemmer i klubben vil få informasjon om nytt sportsutstyr som har kommet inn, og om ulike 
gratis arrangementer som organiseres gjennom Frivillighetssentralen på St. Hanshaugen.  
 
Planlagt åpning av Skattkammeret er i Juni, 2010. 
St. Hanshaugen Frivillighetssentral vil ha det administrative ansvaret for Skattkammeret. 
Frivillighetssentralen vil ha ansvaret for å skaffe og kvalitetssikre de frivillige som skal bemanne 
utlånssentralen. Skattkammeret vil være åpent en dag i uken på ettermiddag/ kvelden. Det vil alltid 
være to frivillige medarbeidere på vakt. Det vil bli opprettet en referansegruppe, som skal jobbe 
aktivt for å hele tiden forbedre og holde ved like det tilbudet Skattkammeret ønsker å være. 
 
Oppvekstseksjonen vil etablere et samarbeid for å være med å sikre videre drift av 
Skattekammeret. 
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Skattekammeret er et godt eksempel på samarbeid mellom frivillige og det offentlige. 
 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
Trykte vedlegg: 
Utklipp fra dittOslo 22.4.2010 
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Sak 11/10    Utvikling av Lille Bislett - status  
 
Arkivsak: 200902221 
Arkivkode: 56 
Saksbehandler: Sylvi Sæther 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 18.05.10 11/10  
Oppvekst-, miljø- og byutviklingskomiteen 19.05.10 41/10  
Bydelsutvalget 25.05.10 77/10  
 
UTVIKLING AV LILLE BISLETT - STATUS  
 
Sammendrag: 
Idrettsetaten avholdt nytt brukergruppemøte om Lille Bislett 03.03.2010. Mulige aktiviteter, 
utforming av plassen og beplantning ble presentert. Den økonomiske situasjonen ble vektlagt i 
møtet, da det anses nødvendig med et større budsjett enn det som er bevilget for 2010 for å 
tilfredsstille kravene i reguleringsbestemmelsene. 
 
Tidligere vedtak i saken: 
Bydelsutvalget behandlet 24.11.2009 sak om Lille Bislett – status og vedtok: ”Bydelsutvalget tar 
statusoppdatering av Lille Bislett til orientering.” 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
Bydelen var representert i brukergruppemøtet 03.03.2010. Idrettsetaten repeterte presentasjon av 
ideer rundt oppgradering av Lille Bislett som bakgrunn for en diskusjon om program / planløsing 
og fremdrift. 
 
Ballsport:  
Naboene er generelt skeptiske til ballsport på Lille Bislett på grunn av støy. Dette gjelder særlig 
basketball og fotball, begge i ballbinger. Dette skaper nødvendigvis en interessekonflikt da Lille 
Bislett i alle år har fungert som ballplass, og det er et stort ønske blant bydelens unge om at det 
skal være muligheter for nettopp basketball og fotball. Bydelens representant i brukergruppemøtet 
presiserte at Ungdomsrådet og Bydelsutvalget i tidligere møter har uttalt klart behov og ønske om 
at Lille Bislett skal tilbakeføres til et nærmiljøanlegg hvor ballspill skal være en del av aktiviteten, 
og at dette var aktivitet der lenge før de nye boligene i Langårdskvartalet ble bygget. 
Brukergruppemøtet mente at man bør komme fram til en ordning hvor ballbingene låses på et 
bestemt klokkeslett om kvelden. Det ble foreslått at ballbingene skal være låst mellom kl.21.00 - 
kl.08.00. Brukergruppemøtet anbefalte i tillegg at det finnes fram til ballbinger som er utført slik 
at de genererer minst mulig støy. Det er ønskelig med 2 ballbinger, en for de yngste og en for de 
eldste, slik at de minste barna ikke blir fortrengt av de største. Erfaring tilsier at det stort sett er de 
største barna som legger beslag på ballbingen uten at de små slipper til. 
 
Beplanting: 
Det er planlagt å replante lindetrær langs den nye Bislettgata for å reetablere det som har blitt 
fjernet av trerekken som omkranser ballplassen. Det ble foreslått å konsultere fagekspertisen i 
Friluftsetaten og spørre om det kan være mulig å tilbakeskjære noe på de eksisterende trærne for å 
skape større likhet mellom de gamle og de nye trærne.  
 
Støttemur: 
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I forbindelse med anleggingen av nye Bislettgata har det vist seg at det blir nødvendig å anlegge 
en støttemur på deler av strekningen mellom Bislettgata og Bislett stadion. Dette må gjøres for å ta 
opp igjen høydeforskjellen som har oppstått som følge av at veien ligger så tett inntil 
bygningskroppen som den gjør. Den opprinnelige løsningen som var skissert vil ikke fungere, da 
den vil hindre bruk av stadionets rømningsveier i dette området, den vanskeliggjør sikringen av et 
mastefundament som nå delvis ligger i dagen, samt at skråningen vil bli for bratt til å få jord til å 
ligge her. Samferdselsetaten vil bli bedt om å finne en god løsning på dette. 
 
Økonomi: 
Idrettsetaten opplyser at det er dårlig økonomi i prosjektet. Det beløpet som er innvilget til 
opprusting av området er godt under halvparten av det Idrettsetaten opprinnelig ba om. For å 
kunne innfri ønsker, krav og føringer for området, må budsjettet økes. Reguleringsbestemmelsene 
sier at området skal settes i stand med høy kvalitet på både design, materialvalg og lekeapparater. 
 
Reguleringsbestemmelsenes § 6 sier: 
” Friområde (park): 
Friområde F1 (Lille Bislett og Sofies plass) 
Området skal opparbeides parkmessig med beplantning, areal for lek (lekeplass og ball-løkke) og 
areal for opphold. Vann som miljøskapende element kan benyttes i friområdet. Langs 
Langaardkvartalet, fra Dalsbergstien til møtet med fortauet langs Bislettgata, skal det 
opparbeides areal for gående og syklende. Nedlagt del av Sofies gate skal markeres med eget 
belegg som er egnet for gående og syklende. 
Det tillates nødvendig kjøring til boligbygg i Langaardkvartalet, Felt D, over friområdet. 
Det tillates unntaksvis oppstilling av TV- og arrangementsbusser innenfor området.” 
 
Reguleringsbestemmelsenes § 8 sier: 
” Utforming: 
Det skal legges vekt på høy kvalitet i den arkitektoniske utforming, detaljering og materialbruk for 
bebyggelse og utearealer, herunder også lekeapparater.” 
 
Reguleringsbestemmelsenes § 10 sier: 
”Vegetasjon: 
Det skal som et minimum være samme antall trær innenfor planområdet som i dagens situasjon 
etter at området er ferdig opparbeidet. Trær som skal bevares er avmerket på plankartet. Under 
anleggsperioden skal det sikres at trærne får tilstrekkelige vekstforutsetninger. Sikringstiltakene 
skal forelegges Friluftsetaten for uttalelse før igangsetting. Trær som må fjernes på grunn av 
gateomlegging skal omplasseres eller erstattes med nye trær annet sted innenfor planområdet. 
Opparbeidelsesplanen skal forelegges Friluftsetaten og Bydel St. Hanshaugen for uttalelse og skal 
godkjennes av bygningsmyndighetene før det gis tillatelse til opparbeiding av friområdene.” 
 
Idrettsetaten mener det er vanskelig å gjennomføre disse bestemmelsene uten å øke budsjettet. 
Brukergruppemøtet anbefaler at man heller bruker et halvt år ekstra på prosjektet for å forsøke å 
skaffe tilstrekkelig budsjett framfor å måtte dele prosjektet i to byggetrinn eller få en halvgod 
løsning. 
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Bydelsdirektøren mener at Lille Bislett må settes i stand til et godt nærmiljøanlegg for 
befolkningen, og slik at barn og unge får tilbake sin arena for blant annet ballspill. 
Bydelsdirektøren mener at hensynet til barn og unge må veie tungt når det gjelder ballspill, 
ettersom det har eksistert ballspill på plassen lenge før det ble nye boliger i Langgårdskvartalet. 
Bydelsdirektøren mener også at det vil være viktig at utforming og plassering av ballbinger tar 
hensyn til innbyggerne når det gjelder støydemping. Bydelsdirektøren mener at det er viktig at 
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Lille Bislett blir utformet med høy kvalitet, slik reguleringsbestemmelsene sier. Dersom det ikke 
lar seg gjøre å ivareta reguleringsbestemmelsenes innhold uten økt budsjett, anbefaler 
bydelsdirektøren at det søkes om økt budsjett fra 2011, dersom det ikke er mulig å få økt budsjett 
for inneværende år. Bydelsdirektøren mener imidlertid at det likevel bør være mulig å starte med 
noe av arbeidet i år, slik at barn og unge ikke må vente enda en sesong før de kan ta plassen i bruk 
til ballspill og annen aktivitet.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget mener det er viktig at Lille Bislett settes i stand til å bli et attraktivt 
nærmiljøanlegg for befolkningen, hvor det er tatt hensyn til høy kvalitet ved den 
arkitektoniske utforming, detaljering og materialbruk for bebyggelse og utearealer, 
herunder også lekeapparater og ballbinger. 

2. Bydelsutvalget vektlegger at Lille Bislett må tilføres 2 ballbinger, slik at aktivitet som var 
på plassen før kan bli gjenopprettet. 

3. Bydelsutvalget vektlegger at det finnes fram til ballbinger som er utført slik at de genererer 
minst mulig støy. 

4. Bydelsutvalget anmoder Idrettsetaten om å søke om økt budsjett for å få et anlegg som har 
høy kvalitet og blir vakkert og attraktivt for hele befolkningen i området. Bydelsutvalget 
mener imidlertid at det uansett bør være mulig å starte med noe av arbeidet i år, slik at barn 
og unge ikke må vente enda en sesong før de kan ta plassen i bruk til ballspill og annen 
aktivitet. 

 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør  
 
 
 
 
Trykte vedlegg: 
Reguleringsbestemmelser for Bislettgata – Lille Bislett, Oslo kommune S-4327, 20.06.07 
(paragraf 1-14) 
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Arkivsak: 201000832 
Arkivkode: 911 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 18.05.10 12/10  
Oppvekst-, miljø- og byutviklingskomiteen 19.05.10 34/10  
Bydelsutvalget 25.05.10 88/10  
 
HØRING - TILTAKSPLAN MOT TAGGING  
 
Sammendrag: 
Bydelen har mottatt fra Byrådsavdeling for miljø- og samferdsel utkast til Tiltaksplan mot tagging. 
 
Bakgrunn for saken: 
En 10-punktstrategi for ”bekjempelse av tagging” ble vedtatt av byrådet i 2003, og omfatter blant 
annet innføring av nulltoleranse mot tagging og graffiti på kommunens eiendom.  
Tiltaksplan mot tagging er ledd i et arbeid for at Oslo skal ha rene, trygge og trivelige byrom 
 
Oslo kommune har siden 2001 hatt innsats mot tagging i egen virksomhet gjennom Stopp 
Tagging- kampanjen (STK). I tillegg koordinerer kampanjen ”Stopp Tagge -ordningen” (STO), en 
abonnementsordning for private huseiere for å få fjernet tagging på fasade som vender ut mot 
kommunal vei. Erfaringer viser at rask fjerning fører til at taggingen avtar.  
Ikke alle kommunens etater eller virksomheter er like konsekvente med å fjerne tagging fra 
eiendommene sine. Heller ikke på statens eiendom eller områder langs skinnegående trafikk 
fjernes det tagging systematisk.  
Dagens hovedutfordringer er å koordinere og effektivisere innsatsen både mellom kommunens 
etater og virksomheter, samt statens bygninger og skinnegående trafikk, slik at tagging på bygg og 
installasjoner fjernes fortløpende. 
 

Dagens situasjon og utfordringer 
Som et ledd i arbeidet med å utrede tiltak mot tagging har STK opprettet en egen styringsgruppe 
med underliggende ressursgrupper bestående av representanter fra blant annet politiet, Oslo T-
banedrift, Utdanningsetaten, Samferdselsetaten, Jernbaneverket, velforeninger, borettslag, 
Trafikketaten og ruskengeneral. 
Ressursgruppen skisserer en rekke utfordringer som må håndteres: 
 

1.1. Frister for fjerning av tagging  
Indre by er i dag svært utsatt for tagging. Spesielt utsatt er bydelene Grünerløkka og Gamle Oslo, 
men også i mange andre bydeler har antallet registrerte tagger økt. I dag kontrolleres og fjernes 
tagging innen 48 timer i indre by (i henhold til ”taggekontrakten”), mens optimal tidsfrist i de 
sentrumsnære områdene bør være innen 24 timer.  
 
 

1.2. Manglende fjerning av tagging på kommunal og privat eiendom 
I dag er ikke taggefjerningen i de indre bydelene effektiv nok fordi flere kommunalt eide 
installasjoner og bygg ikke er med i STK sin ”fjerningskontrakt” eller selv foretar rask og effektiv 
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fjerning av tagging på sin eiendom. Det er i tillegg for få private huseiere og næringsdrivende som 
tar ansvar for å fjerne tagging på egne bygninger i indre by.  
 

1.3. Tagging er hærverk og visuell forsøpling 
Når tagging ikke fjernes fra bygninger eller installasjoner gir det signaler om at dette er et 
byområde som ikke er viktig, som ikke prioriteres. STK`s erfaringer er at tagging som ikke fjernes 
raskt vil føre til flere tagger. Hærverk og nedtaggede installasjoner og bygg virker visuelt 
forsøplende. Dette medfører en belastning på trivsels- og trygghetsfølelsen i mange områder av 
byen og bidrar til annen type forsøpling.  
 

1.4. Reparering av skade på fasader 
Tagging på bygninger og installasjoner er et omfattende problem blant annet fordi det gir skader 
på materialet. I årene fremover kan det oppstå behov for grunnleggende renovering av fasader som 
er blitt ødelagt, fordi man over tid har fjernet tagger på feil måte (f.eks ved overmaling). Gjentatte 
overmalinger på betong gir store skader over tid.  
 

1.5. Lokale taggevegger 
Dagens politikk hvor bydelene står fritt til å tillate taggevegger gir ikke ønskede resultater. 
Taggevegger i en bydel fører til tagging i andre bydeler.   
 

1.6. Politianmeldelser  
I forhold til den store mengden tagging som daglig blir registrert på kommunens bygg og 
installasjoner og det daglige taggefjerningsarbeidet som foregår på grunn av dette, anmeldes det 
for få taggesaker til politiet. Det er en viktig signaleffekt at tagging får en konsekvens, og at 
reaksjonen fra påtalemyndighetene gis så raskt som mulig etter at saken er ferdig etterforsket. Oslo 
T-banedrift anmeldte i 2008 ca 3500 taggesaker bare på togsettene. Kun ca 50 av disse sakene 
førte til dom.   
 

1.7. Forebyggende aktiviteter blant barn og ungdom 
Viktige utfordringer i det forebyggende arbeidet er å nå en bredere aldersgruppe enn i dag. Inntil 
barna begynner i 8. klasse får de i dag ingen målrettet informasjon om tagging og konsekvensene 
det fører med seg.   
 
2. Ressursgruppe i arbeidet mot tagging 
Som et viktig ledd i arbeidet med å utrede tiltak mot tagging og effektivisere taggefjerningen har 
STK opprettet en egen ressursgruppe bestående av representanter fra blant annet byrådsavdelingen 
MOS, politietaten, Utdanningsetaten, Trafikketaten, Samferdselsetaten (Stopp Tagging-
kampanjen), Oslo T-banedrift, forebyggende virksomhet (SALTO) og bydeler. Ressursgruppen er 
i startfasen og under utvikling. Ressursgruppen er organisert med en overordnet styringsgruppe og 
med flere underliggende grupper som rapporterer til styringsgruppen. I tråd med byrådets 10-
punktstrategi mot tagging er det et mål å trekke inn representanter fra både stat, og det private 
næringslivet i ressursgruppen. Målet med ressursgruppen er at den skal bidra til dialog og en 
prosess for å forebygge tagging, samordne kunnskap og effektivisere taggefjerning. 
 
3. Tiltak mot tagging 
Det er bred enighet i ressursgruppen om at taggeproblemet må arbeides med fra flere sider 
samtidig. Både virkemidler og ressurser må forsterkes i forhold til i dag. Taggingen må 
forebygges både ved hjelp av kortsiktige og langsiktige tiltak.  
 
Ressursgruppen peker på følgende aktuelle tiltak: 
 

3.1. Anmeldelser og politiets oppfølging av anmeldelser 
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Anmeldelser er et viktig grunnlag for etterforskning av taggesaker. 
All tagging skal fotodokumenteres og politianmeldes, også den som skjer på private bygårder. 
I arbeidet for å forhindre tagging foreslås det økt bruk av vektere og videoovervåking på særlig 
utsatte steder som T-banestasjoner-/vogner og jernbanestasjoner.  
 

3.2. Bruk av alternative reaksjonsmåter 
Det er en viktig signaleffekt at tagging får en konsekvens, og at reaksjonen fra 
påtalemyndighetene gis så raskt som mulig etter saken er ferdig etterforsket. I samarbeid med 
politiet og forebyggende virksomhet kan det være hensiktsmessig i større grad å benytte megling i 
Konfliktråd eller Samfunnsstraff som en alternativ reaksjonsform til fengsel eller bøter som de 
fleste sakene blir møtt med i dag.   
 

3.3. Tiltak mot omsetting av taggeutstyr 
Det bør vurderes restriksjoner og bedre kontroll på omsetting av spraybokser, fordi spraybokser 
kan knyttes til omfattende skadeverk på bygninger og kollektivmaterielli.  
 

3.4. Forbud mot lovlige taggevegger 
I dag står bydelene fritt til å tillate lokale taggevegger. 
Ovennevnte forhold tilsier at hele Oslo kommune bør ha samme praksis. Taggeveggene må fjernes 
i hele kommunen. Videre bør man søke å få endret politivedtekt til å forby taggevegger og det må 
innføres nulltoleranse. 
 

3.5. Påbud om fjerning av tagging 
Det bør vurderes om gårdeiere som unnlater å sørge for fjerning av omfattende tagging på fasaden 
bør bøtelegges. Dette bør gjelde både private, statlige og kommunale bygninger. 
For gjennomføring av kontroll av fasader, kan det gjøres bruk av Trafikketatens betjenter som 
patruljerer gatene og som i dag også kontrollerer i forhold til forsøpling. Tagging 
fotodokumenteres, huseier tilskrives og gies en rimelig frist for å fjerne taggingen.  
 

3.6. Taggetelefon 
Melding om tagging på kommunens eiendom bør forenkles ved å etablere et sted å henvende seg. 
Mange ulike ”eiere av problemet” kan føre til at det blir vanskelig å nå fram til rette instans for de 
som vil melde fra om tagging. Dette fører både til at tagging verken blir meldt eller fjernet og til 
pulverisering av ansvaret. Ved å innføre ett sted å henvende seg kan fjerning skje raskt og utføres 
korrekt. 
 

3.7. Forbedringer av Stopp Tagging-ordningen 
Kommunens STO har hatt god effekt. I dag ligger antall private abonnenter på ca 550 (fortrinnsvis 
borettslag og sameier), og det totale antall løpemeter fasade som omfattes av ordningen er ca. 
17.000. Med flere abonnenter vil effekten trolig være betydelig bedre – også preventivt. I noen 
områder er det kun én og annen gård som er med i ordningen. Jo flere gårder i et område som 
deltar, desto større preventiv effekt. 

 
Både annonsering og medieomtale av STO fører erfaringsmessig til økt pågang av interessenter og 
abonnenter. Følgende foreslås og vil bli vurdert for å få flere abonnenter til ordningen og dermed 
mer effektiv fjerning av tagging:  
 

• Hyppigere, bredere og tidvis mer informativ annonsering.  
 

• Eksisterende abonnenter bør gis materiell som gjør det enklere for dem å være 
ambassadører for ordningen overfor nabogårder.  
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• Etablering av ”Aksjon Taggestopp” i distrikt for distrikt / gate for gate. ”Gate-for-gate 
fokus” for å få flere gårdeiere til å melde seg inn i abonnementsordningen. Målet må være 
å få samtlige gårder ”i gata” til å delta. Dette er spesielt egnet i bydelene i indre by. 

 
• Vurdere muligheten for å kombinere effekten av STO (rask og konsekvent fjerning av 

tagging) i et bestemt område med økt vakthold, oppmerksomme beboere og 
politipatruljering (altså økt risiko for å bli oppdaget og straffet). Dette bør også involvere 
lokalmiljøet, velforeninger, skoler etc.  

 
• Beslutningsprosessen for innmelding i STO bør gjøres enklere for styret/beboerne. Stopp 

Tagging-sekretariatets erfaring er at det tar lang tid å beslutte innmelding, men at de 
ansvarlige har stor hast med å få igangsatt fjerningen når beslutningen er tatt. 

 
• Det bør om mulig innføres samme pris for alle bydeler. I dag er det ulike priser i de 

forskjellige bydelene. For å få flest mulig inn i en fjerningsordning bør det vurderes om 
ordningen kan subsidieres evt. være gratis det første året. 

 
3.8. Nordisk samarbeid 

Utfordringene i forhold til forebygging og fjerning av tagging er relativt like innen de nordiske 
landene. Vi ønsker derfor å forsterke det eksisterende nordiske nettverkssamarbeidet for å 
bekjempe og forebygge tagging. Det bør legges opp til at politiets nye taggegruppe også deltar i 
nettverksarbeidet sammen med representanter for T-banedrift og Stopp Tagging-kampanjen 
 
4. Holdningsskapende tiltak 
Som et ledd i forebyggende tiltak overfor ungdom, arrangerer Oslo kommune hver høst  
Oslo Streetbasket Cup. Da inviteres samtlige 8.klasser til å danne lag og delta på den store 
finaledagen på Rådhusplassen. I forkant av arrangementet får hver skole besøk av to kjente 
basketballspillere, som snakker litt om positive aktiviteter kontra tagging.  
 
Oslo kommune har også arrangert filmmanuskonkurranse for byens 9. klassinger. Her var 
hensikten at elevene skulle jobbe frem sine egne argumenter mot tagging, og ta dem ut som 
filmmanus. Dette tiltaket skapte mye engasjement og høy deltakelse. Det var også til dels høyt 
nivå på kvaliteten. Vinnermanuset ble realisert og vist som reklamefilm på Oslokinoene i 2008 og 
2009. 
 

4.1. Holdningsskapende arbeid overfor barn i tidlig alder 
Inntil barna begynner i 8. klasse får de i dag ingen målrettet informasjon om tagging og 
konsekvensene det fører med seg. Det er mye å oppnå på å starte informasjonsarbeid overfor barn 
og ungdom tidligere, gjerne i 8-10 årsalderen. Ved å sette likhetstegn mellom å kaste søppel på 
gata og forsøpling av vegger og bygninger, kan barna lettere se problemet og utvikle mer bevisste 
holdninger mot tagging  
 
Konsekvensene av å tagge, må synliggjøres overfor barna/ungdommene og foreldrene deres. 
Mange tar ikke inn over seg at tagging er straffbart, og at det kan få store økonomiske 
konsekvenser både for den som tagger og foresatte. Erstatningskravene kan følge ungdommen i 
mange år, og man kan f.eks nektes innreise til USA.  
 
Bydelsrusken på Grünerløkka har svært gode erfaringer med å la skolebarn være med på 
opprydningsarbeid i bydelen.  
 
Det må legges større vekt på holdningsskapende arbeid og gi målrettet informasjon mot barn og 
ungdom i grunnskolen og mot eldre ungdom i videregående skole. I samarbeid med 
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Utdanningsetaten bør det kunne utarbeides et pedagogisk undervisningsopplegg der tema er miljø, 
forsøpling og tagging. 
 

4.2. Lærere og ungdomsarbeidere 
Ikke alle lærere er like negative til tagging, og formidler dette til barna/ungdommene. Det må 
utvikles informasjonsmateriell til lærere og ungdomsarbeidere som de kan bruke i undervisning og 
informasjonsarbeid om tagging, og som kan gi lærere evt. barne-/ungdomsarbeidere en mulighet 
for å se at det kan være sammenheng mellom tagging og annen ungdomskriminalitet. Selv om 
man er positiv til ”graffitikunst”, bør det være mulig å se at tagging er hærverk.  
 

4.3. Infomateriell til foreldre 
Foreldrene er en viktig målgruppe. I følge sosiolog og NOVA-forsker Tormod Øia, som har utført 
et større forskningsprosjekt om forebygging av barne- og ungdomskriminalitet, har foreldrenes 
holdninger og meninger stor påvirkningskraft på barna.  
 
Foreldrene må blant annet informeres om at tagging er mer enn rampestreker: Det er straffbart 
hærverk som påfører samfunnet betydelige skader og utgifter. Deler av taggemiljøet er hardt og 
preges også av annen type kriminalitet. Blir man straffet for å tagge kan dette få store følger både 
økonomisk og på andre områder. Langt fra alle foreldre er klar over dette.  
 

4.4. Holdningsskaping og politiets rolle 
Hver Osloskole har i dag en skolekontakt i politiet. Politiet oppsøker klassevis 8.klassingene med 
foreldre, primært for å informere om narkotika. Informasjon om konsekvenser ved å tagge bør inn 
denne sammenhengen. I tillegg bør informasjonen komme inn på barneskolen. 
 
5. Konklusjon 
Dagens kostnader for fjerning av tagging i Oslo ligger på godt over 100 millioner kroner i året. 
Oslo kommune alene fjerner tagging for ca. 80 millioner kroner. 
Dersom man i et tenkt tilfelle skulle fjerne all tagging i bydelene uavhengig av eierskap i tillegg til 
det daglige / det pågående fjerningsarbeidet, må det i tillegg regnes en engangsutgift på minimum 
150 millioner kroner (jf. fotnote 1). 
 
For å redusere dagens tagge utfordringer må Oslo kommune ha en tiltaksplan og en felles strategi 
mot tagging. 
 
 
 

Forslag til tiltaksplan og strategi mot tagging 
 
1. Det bør etableres et tettere samarbeid mellom politiets egen nyetablerte taggegruppe, relevante 

etater og virksomheter innen kommunen og innføres frist for fjerning av tagging innen 24 
timer på alle kommunale bygg i indre by. 

  
2. Det må arbeides for å få flere private til å ta ansvar for å fjerne tagging på egne bygg bla. ved 

at de melder seg inn i STO, og vurderes hvorvidt gårdeiere skal pålegges å fjerne tagging på 
egne bygg. I tillegg må det investeres i et mer tidsriktig elektronisk og effektivt inn- og 
avmeldingssystem i STO. 

 
3. Dagens STO må videreføres og videreutvikles. Økt annonsering og medieomtale av 

fjerningsordningen må brukes for å nå private huseiere. Utvikling av informasjonsmateriell til 
abonnenter av fjerningsordningen vil gjøre det enklere å være ambassadører for 
abonnementsordningen.  
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4. Holdningsskapende aktiviteter må inn i skolen tidligere enn i dag, og det bør utvikles bedre 

undervisnings- og informasjonsmateriell til bruk i undervisningen og for foreldre, lærere og 
ungdomsarbeidere.  

 
5. Arbeidet i ressursgruppen mot tagging skal videreutvikles for å oppmuntre til tettere samarbeid 

på tvers av relevante fagmiljøer i kommunen. Ressursgruppen skal brukes både i forhold til å 
utvikle forebyggende tiltak mot tagging og operasjonelt arbeid i forhold til effektiv fjerning av 
tagging.  

 
6. Bydelene står i dag fritt til å tillate lokale taggevegger. Denne mulighet bør oppheves og 

politivedtekt søkes endret slik at taggevegger forbys. 
 

 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Bydelsdirektøren støtter i hovedsak forslaget til tiltaksplan mot tagging som er oversendt til 
uttalelse. Det er viktig at arbeidet i ressursgruppen mot tagging videreføres både i det 
forebyggende arbeidet mot tagging og i det operasjonelle arbeid i forhold til effektiv fjerning av 
tagging.  
 
Bydelsdirektøren støtter at det innføres en frist for fjerning av tagging innen 24 timer på alle 
kommunale bygg i indre by. Dersom dette er mulig av kapasitetsmessige hensyn. Dette betyr også 
økte kostnader for byggeiere, og betinger at alle eiere av kommunale bygg i indre by er omfattet 
av taggefriavtalen eller har tilsvarende avtaler med andre firmaer som kan tilby de samme 
tjenester. Bydelsdirektøren ser at den korte fristen kan medføre kapasitetsproblemer for STO, og at 
kommunen bør inngå samkjøpsavtaler med flere firmaer enn i dag, slik at behovet i så fall kan 
dekkes.     
  
Bydelsdirektøren er enig i at det må arbeides for å få flere private til å ta ansvar for å fjerne 
tagging på egne bygg, og at det derfor bør vurderes å kunne pålegge gårdeiere å fjerne tagging på 
egne bygg.   
 
Bydelsdirektøren mener at holdningsskapende aktiviteter er viktig for å motvirke tagging og 
støtter forslaget om å informere skolebarna om tagging og virkninger av dette tidligere enn i dag.   
 
Arbeidet i ressursgruppen mot tagging skal videreutvikles for å oppmuntre til tettere samarbeid på 
tvers av relevante fagmiljøer i kommunen. Ressursgruppen skal brukes både i forhold til å utvikle 
forebyggende tiltak mot tagging og operasjonelt arbeid i forhold til effektiv fjerning av tagging.  
 
Bydelsdirektøren støtter forslaget om å oppheve mulighetene for å tillate lokale taggevegger i 
bydelene.  

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 

1. Bydelsutvalget støtter i hovedsak forslaget til tiltaksplan mot tagging som er oversendt til 
uttalelse. Det er viktig at arbeidet i ressursgruppen mot tagging videreføres både i det 
forebyggende arbeidet mot tagging og i det operasjonelle arbeid i forhold til effektiv 
fjerning av tagging.  

 
2. Bydelsutvalget støtter at det innføres en frist for fjerning av tagging innen 24 timer på alle 

kommunale bygg i indre by, dersom dette er mulig av kapasitetsmessige hensyn. 
Innskjerping av tidsfristen vil kunne bety økte kostnader for byggeiere. Det betinger også  
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at alle eiere av kommunale bygg i indre by er omfattet av STO eller har tilsvarende avtaler 
med andre firmaer som kan tilby de samme tjenester. Bydelsutvalget ser at den korte 
fristen kan medføre kapasitetsproblemer for STO, og at kommunen bør inngå avtaler med 
flere firmaer enn i dag, slik at behovet kan dekkes.     

  
3. Bydelsutvalget er enig i at det må arbeides for å få flere private til å ta ansvar for å fjerne 

tagging på egne bygg, og at det derfor bør kunne pålegges gårdeiere å fjerne tagging på 
egne bygg.   

 
4. Bydelsutvalget mener at holdningsskapende aktiviteter er viktig for å motvirke tagging og 

støtter forslaget om å informere skolebarna om tagging og virkninger av dette tidligere enn 
i dag.   

 
5. Bydelsutvalget støtter forslaget om å oppheve mulighetene for å tillate lokale taggevegger i 

bydelene.  
 

 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
 
Trykte vedlegg: 
Høringsbrev og forslag til tiltaksplan mot tagging 
Byrådets 10-punktstrategi for bekjempelse av tagging, sak nr. 1752/00 
nettside: http://www.stopptagging.oslo.kommune.no/ 
 
                                                 
 


